
Jak zmienić tereny międzyblokowe przy ulicach Dobrej i Braniborskiej?

Notatka ze spotkania konsultacyjnego

Jaki był kontekst konsultacji?

Spotkanie konsultacyjne dotyczyło zagospodarowania terenów

międzyblokowych na osiedlu Szczepin, w kwartale ulic: Braniborska,

Trzemeska, Legnicka, Dobra w części podwórza w obrębie budynków

mieszkalnych od nr 19 do nr 47 przy ulicy Dobrej i Braniborskiej. Konsultowane

były lokalizacje urządzeń rekreacyjnych i umiejscowienie ławek. Omówiono

kwestię rewaloryzacji zieleni oraz dojść do wejść do budynków.

Informacje o spotkaniu

Sposób zbierania opinii: na spotkaniu oraz poprzez e-mail.

Miejsce spotkania: przestrzeń międzyblokowa przy ulicach Braniborska i Dobra.

Termin spotkania: 11.04.2024, 17:30.

Liczba uczestników: 51

Liczba nadesłanych e-maili: 9

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego.
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Wsparcie merytoryczne: Ewa Mączyńska-Szymczak (projektantka), Dorota

Guzowska, Aleksandra Lipertowska, Marta Słupik, Dariusz Starakiewicz (Zarząd

Zasobu Komunalnego).

Moderacja: Jan Porębski, Jan Chrzan (Fundacja na Rzecz Studiów

Europejskich).

Dodatkowe informacje

Na spotkaniu była prezentowana wstępna koncepcja zagospodarowania

terenu przygotowana i omówiona przez projektantkę.

W ramach działań informacyjnych m.in.: w serwisie Wrocław Rozmawia

utworzono osobną podstronę o konsultacjach, a w okolicy przestrzeni

międzyblokowych rozwieszono 30 plakatów informujących o spotkaniu

konsultacyjnym.

W spotkaniu wzięły udział przedstawicielki Rady Osiedla Szczepin.

Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!

2



Zestawienie opinii

L.p. Opinia
Odpowiedź Zarządu Zasobu

Komunalnego

1 Rekomendowana jest

rekultywacja żywopłotów i

krzewów rosnących między

blokami. Należy wyciąć martwe

rośliny i nasadzić nowe.

Opinia uwzględniona

Takie prace są uwzględniane i

przewidziane.

2 Rekomendowane jest

uzupełnienie trawy i

zazielenienie klepisk.

Opinia uwzględniona

Takie prace są uwzględniane i

przewidziane.

3 Rekomendowane jest

pozostawienie istniejących

drzew, krzewów oraz zachowanie

powierzchni biologicznie

czynnych.

Opinia uwzględniona

Takie prace są uwzględniane i

przewidziane z zastrzeżeniem

konieczności przesadzenia

młodych drzew, które kolidują z

planowaną inwestycją.

4 Prosimy o pozostawienie

istniejących drzew i krzewów

przy śmietniku. Na przestrzeni

ostatnich kilku lat wycięto tu 4

dorosłe drzewa. W lecie

podwórko potwornie się

nagrzewa, co zieleń mogłaby

Opinia uwzględniona

Wszystkie dotychczasowe

drzewa i krzewy w obrębie

śmietników pozostaną.

Dodatkowo w tej strefie

chodnika i jezdni zostaną
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zniwelować. posadzone nowe drzewa oraz

krzewy (patrz pkt 9).

5 Dobrym pomysłem są

nasadzenia różnych gatunków

róż.

Opinia uwzględniona

Takie prace są uwzględniane i

przewidziane.

6 Wszystkie stare drzewa powinny

zostać pozostawione w

przestrzeni podwórek.

Opinia uwzględniona

Jest to zgodne z projektem.

7 Prosimy o zaprzestanie

cyklicznego niszczenia

kilkudziesięcioletnich, pięknych

krzewów jaśminowców, poprzez

tzw. „zabiegi pielęgnacyjne”,

polegające na corocznym

Opinia nieuwzględniona

Pielęgnacja jest działaniem nie

przeciwko, lecz utrzymaniem

roślinności w jak najlepszej

kondycji zdrowotnej i sprzyjającej

powstawaniu nowych zdrowych
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ścinaniu nowo odrastających

kwitnących gałęzi. Duże, stare

krzewy są na osiedlu

schronieniem dla małych

ptaków.

pędów czy też zagęszczeniu

krzewów.

8 Zachowanie istniejącej zieleni, jej

rewitalizacja i nowe nasadzenia

powinny być priorytetem w

projektowaniu przestrzeni.

Zieleń pięknie wygląda, zacienia,

wygłusza hałas od aut i zbyt

głośne rozmowy sąsiadów przy

otwartych oknach w gorącą

letnią noc, jest miejscem

gniazdowania ptaków.

Rekomendowane są pielęgnacja

istniejących nasadzeń i

wzbogacenie nie tylko o gatunki

ozdobne, ale również rośliny

zielne, drzewa i krzewy

użyteczne dla miejskich ptaków,

takie co dadzą pokarm i miejsce

do gniazdowania (np. głóg,

trzmielinę, itp.)

Opinia uwzględniona

Cieszymy się, że jest to opinia

zgodna z elementarną definicją

postrzegania ekosystemu, co

potwierdzają wszystkie nasze

dotychczasowe projekty i

realizacje.

9 Rekomendowane jest

nasadzenie małych drzew

wzdłuż miejsc parkingowych

Opinia uwzględniona

We wskazanych miejscach

zaprojektowana została zieleń

składająca się z dwóch gatunków
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przy drodze wewnętrznej. krzewów żywopłotu, jako bariera

akustyczna i filtrująca

zanieczyszczenia pochodzące od

drogi wewnętrznej.

W obrębie ścian szczytowych

zostanie rozważone

uzupełniające posadzenie drzew

kolumnowych.

10 Rekomendowane są dodatkowe

drzewa wzdłuż chodnika przy

północnych ścianach bloków.

Opinia uwzględniona

We wskazanych miejscach

zaprojektowana została zieleń

składająca się z dwóch gatunków

krzewów żywopłotu, jako bariera

akustyczna i filtrująca

zanieczyszczenia pochodzące od

drogi wewnętrznej.

W obrębie ścian szczytowych

zostanie rozważone

uzupełniające posadzenie drzew

kolumnowych.

11 Rekomendowane są nasadzenia

roślin pomiędzy oknami a

przestrzenią podwórek, by

uniemożliwić spacery z psami

zaraz pod oknami.

Opinia uwzględniona

Rekomendowane są

uzupełniające nasadzenia zieleni

pomiędzy wejściami do

budynków wzdłuż głównych

ciągów pieszych z tymczasową
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osłoną z „płotkówmyśliwskich”

na czas ochrony przed

zanieczyszczeniami psimi

odchodami i ukorzeniania się

nowych sadzonek.

12 Rekomendowane są nasadzenia

zieleni zamiast kostki brukowej

za kamienicą pod adresem ul.

Dobra 11. Nasadzenia zieleni od

strony ulicy i chodnika powinny

uniemożliwić nielegalne

parkowanie samochodów.

Wybetonowanie placu za

kamienicą może natomiast

doprowadzić do zalewania

piwnic przy ulewnych deszczach.

Opinia uwzględniona

Wskazany teren zostanie

zamieniony na zieleń zgodnie z

opinią mieszkanek i

mieszkańców, z pozostawieniem

opaski przy budynku.

13 Pusty teren po lokalu szewca

należy odbetonować i

przeznaczyć na nasadzenia

zieleni.

Opinia częściowo

uwzględniona

Dotychczasowe pozostałości po

tym obiekcie zostaną rozebrane.
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Miejsce to rekomendowane jest

na ewentualne postawienie

zamykanej wiaty rowerowej –

patrz pkt. 33.

14 Jakie nasadzenia krzewów będą

wykonywane na podwórkach?

Wyjaśnienie

Róże (okrywowa, omszona),

tawuła, berberys, forsycja,

pęcherznica, rdest, pnącza,

winobluszcz.

15 Rekomendowane jest

zainstalowanie nowych ławek –

zarówno w przestrzeniach

rekreacyjnych, jak i przy ciągach

pieszych, szczególnie w pobliżu

klatki przy ul. Braniborskiej 25. W

blokach mieszkają osoby starsze,

którym ławki są niezbędne do

odpoczynku w drodze do i z

mieszkania.

Opinia częściowo

uwzględniona

Na tym terenie wnętrza

planowane są 4 ławki, w pobliżu

budynku 21. Na prośbę

mieszkańców zostanie

postawiona dodatkowa ławka w

okolicy bramy nr 25.

16 Rekomendowane jest

ustawienie nowych ławek, np.

https://archgoods.eu/product/bor

ola-lawka-parkowa/ oraz w ich

pobliżu trejaży z pnączami, np.

powojnikami.

Opinia częściowo

uwzględniona

Nowe ławki parkowe, będą

zbliżone do rekomendowanych.

Inwestor uzależnia to jednak od

kosztów.
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Przy tej dotychczasowej ilości

zieleni i dodatkowych nowych

nasadzeniach nie przewiduje się

trejaży z powojnikami, które

dodatkowo wymagałyby stałej

pielęgnacji.

17 Rekomendowane jest

zrezygnowanie z instalowania

nowych ławek – dawniej były one

zajmowane przez osoby

spożywające alkohol, stawały się

miejscem nocnych i głośnych

imprez, na które nie reagowała

policja.

Opinia nieuwzględniona

Ławki są nieodłącznym i

uzupełniającym elementem

urządzeń, jak np. pedały do

ćwiczeń rehabilitacyjnych, ale też

miejscem do odpoczynku po

ćwiczeniach, czy też w

oczekiwaniu „w kolejce” do

urządzenia, położenia na niej

wierzchniej odzieży itp. Teren

będzie oświetlony, a jeśli będzie

stale użytkowany przez

mieszkanki i mieszkańców, to nie

opanują je osoby postronne do

spożywania alkoholu.

18 Rekomendowane jest

zrezygnowanie z projektowania

nowych ławek w przestrzeniach

międzyblokowych – należy je

pozostawić jedynie przy ciągach

pieszych i pod klatkami.

Opinia nieuwzględniona

Ławki są nieodłącznym i

uzupełniającym elementem

urządzeń, jak np. pedały do

ćwiczeń rehabilitacyjnych, ale też

miejscem do odpoczynku po
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ćwiczeniach, czy też w

oczekiwaniu „w kolejce” do

urządzenia, położenia na niej

wierzchniej odzieży itp. Teren

będzie oświetlony, a jeśli będzie

stale użytkowany przez

mieszkańców, to nie opanują je

osoby postronne do spożywania

alkoholu.

Na tym terenie wnętrza

planowane są 4 ławki, w pobliżu

budynku 21. Na prośbę

mieszkańców zostanie

postawiona dodatkowa ławka w

okolicy bramy nr 25.

19 W przypadku instalowania

nowych ławek, nie należy

umieszczać ich tuż pod oknami.

Opinia uwzględniona

Na tym terenie wnętrza

planowane są 4 ławki, w pobliżu

budynku 21. Na prośbę

mieszkańców zostanie

postawiona dodatkowa ławka w

okolicy bramy nr 25.

20 Rekomendowane jest

zamontowanie większej ilości

ławek na środku podwórek,

kosztem ławek przy ciągach

pieszych.

Opinia uwzględniona

Na tym terenie wnętrza

planowane są 4 ławki, w pobliżu

budynku 21. Na prośbę

mieszkańców zostanie
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postawiona dodatkowa ławka w

okolicy bramy nr 25.

21 Rekomendowany jest remont

ławek przy klatce przy ul.

Braniborskiej 37.

Opinia częściowo

uwzględniona

Wszystkie dotychczasowe

zdegradowane technicznie ławki

zostaną zastąpione nowymi.

22 Rekomendowane jest

zainstalowanie kilku urządzeń

siłowni plenerowej w

proponowanych lokalizacjach.

Opinia uwzględniona

23 Rekomendowane jest

zrezygnowanie z urządzeń

siłowni plenerowej w przestrzeni

podwórek. Podobne urządzenia

znajdują się na sąsiednich

podwórkach.

Opinia nieuwzględniona

Opinia jest przeciwstawna do

zgłoszonej i opisanej w pkt. 22.

Urządzenia dedykowane są nie

tylko dla młodzieży, ale i

seniorów, pragnących utrzymać

sprawność fizyczną w swoim

miejscu zamieszkania.

24 Rekomendowane jest

zrezygnowanie z montażu

urządzeń siłowni plenerowej w

zachodnim podwórku. Montaż

tych urządzeń powinien odbyć

Opinia uwzględniona

Nie będzie tych urządzeń przy

budynkach 39–47.
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się na jednym z pozostałych

podwórek.

25 Liczbę urządzeń siłowni

plenerowej można ograniczyć

tak, by stworzyć więcej

przestrzeni zielonych z ławkami.

Wyjaśnienie

Wprojekcie uwzględniono

zrównoważone potrzeby

mieszkanek i mieszkańców, jak

przedstawiono w powyższych ich

opiniach i udzielonych

odpowiedziach ZZK (Inwestora)

pkt 4, 9, 11, pkt 20–21.

26 Przed blokami przy ul.

Braniborskiej 35 i 37 należy

zrezygnować z projektowania

przestrzeni z urządzeniami

siłowni plenerowej i ławkami.

Opinia nieuwzględniona

Wyjaśniamy, iż pozostanie placyk

bez urządzeń siłowych,

natomiast z ławkami, ponieważ

osoby z tego wnętrza prosiły o

ławki.

27 Rekomendowane jest

uzupełnienie jednej ze stref

rekreacji urządzeniami do

kalisteniki – drążkiem oraz

dwiema poręczami do

wykonywania dipów (pompek na

poręczach).

Opinia częściowo

uwzględniona

Istnieje możliwość zmiany

przeznaczenia urządzeń,

natomiast z uwagi na

ograniczoną ilość miejsca na

placykach wskazanych na planie,

inne urządzenia wypadną.

Uwaga: prosimy o kontakt w

sprawie kalisteniki tj. wysokości
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typu dwóch poręczy do dipów.

Adres e-mail:

sekretariat@zzk.wroc.pl, telefon:

71 776 24 90.

28 Projektowane urządzenia muszą

być dobrej jakości, by nie

korodowały lub nie zostały

szybko zniszczone przez

użytkowników.

Opinia uwzględniona

Opinia zgodna z intencją

Inwestora.

29 Na podwórkach potrzebne jest

więcej miejsc parkingowych dla

rowerów.

Opinia uwzględniona

30 Rekomendowane jest

zainstalowanie stojaków

rowerowych przy każdej klatce

schodowej.

Opinia uwzględniona

31 Należy zrezygnować z pomysłu

wspólnej wiaty rowerowej, na

rzecz stojaków pod klatkami

schodowymi.

Opinia uwzględniona

32 Wśród mieszkańców i

mieszkanek były osoby

zainteresowane wykupieniem

miejsca w wiacie rowerowej, jeśli

taka miałaby powstać. Jako

Opinia uwzględniona

W tej sprawie zainteresowana

grupa mieszkańcówminimum 10

osób powinna zgłosić się do
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proponowana lokalizacja została

wskazana przestrzeń po lokalu

szewca.

Urzędu Miejskiego – Oficerki

Rowerowej.

33 Rekomendowany jest montaż

stojaków na rowery przy

chodniku od strony ul. Dobrej.

Opinia uwzględniona

W tymmiejscu w przyszłości

będzie mogła powstać

ewentualnie zamknięta wiata na

rowery. W tej sprawie

zainteresowana grupa

mieszkańcówminimum 10 osób

powinna zgłosić się do Urzędu

Miejskiego – Oficerki Rowerowej.

34 Rekomendowane jest

oświetlenie chodników na

podwórku.

Wyjaśnienie

Oświetlenie wejść do budynków

jest w gestii Zarządców, którzy

przy każdym wejściu do budynku

winni zamontować lampy

LED-owe sterowane czujnikiem

zmierzchowym i czujnikiem

ruchu.

35 Nowego oświetlenia nie

powinno być za dużo – już teraz

sąsiedni Domar oświetla

podwórko i świeci w okna w

nocy.

Opinia częściowo

uwzględniona

Oświetlenie (będą to lampy na

słupach typu parkowego,

sterowane zegarem

astronomicznym (zmierzchowe) i
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które oświetlą teren rekreacyjny z

ławkami, lecz nie będą

skierowane w okna mieszkań, by

nie zakłócać odpoczynku i snu )

ma służyć wyznaczonym

miejscom w sposób niezależny w

określonym przedziale czasu.

Poświata pochodząca z innych

zależnych i obcych źródeł, nie

może być wyznacznikiem

oświetlenia dla

zaprojektowanych rozwiązań na

innym terenie.

36 Potrzebne jest oświetlenie

całości chodników biegnących

wzdłuż wszystkich bloków przy

ul. Braniborskiej, zwłaszcza w

rejonie wejść do klatek

schodowych, a szczególnie

wąskiego ciemnego chodnika

pomiędzy hydrofornią a

budynkiem Braniborska 47.

Opinia częściowo

uwzględniona

Oświetlenie wejść do budynków

jest w gestii Zarządców, którzy

przy każdym wejściu do budynku

winni zamontować lampy

LED-owe sterowane czujnikiem

zmierzchowym i czujnikiem

ruchu.

37 Jakie lampy zostaną

zamontowane na podwórkach?

Wyjaśnienie

Będą to lampy na słupach typu

parkowego, sterowane zegarem

astronomicznym (zmierzchowe) i

które oświetlą teren rekreacyjny z
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ławkami, lecz nie będą

skierowane w okna mieszkań, by

nie zakłócać odpoczynku i snu.

38 Rekomendowane jest

zamontowanie między blokami

małych, parkowych koszy na

śmieci i psie odchody. Niektóre z

nich mogłyby się znaleźć obok

ławek.

Opinia uwzględniona

Kosze muszą być umieszczone w

pewnej odległości od ławek z

powodu mogących powstać

uciążliwości zapachowych.

39 Należy zrezygnować z parkingu

pod oknemmieszkańców i

mieszkanek. Miejsca parkingowe

najbliżej mieszkań należy

zagospodarować tak, by

uniemożliwić parkowanie,

przynajmniej na 5 metrów od

okien.

Opinia uwzględniona

Projekt nie przewiduje parkingu

pod oknami, a przepisy również

zakazują ich budowania w takiej

odległości.

40 Likwidacja tych ‘dzikich’ miejsc

do parkowania, wbrew pozorom,

może nie poprawić komfortu,

tylko przysporzyć problemów ze

znalezieniemmiejsca. Samo

wyrównanie terenu i wykonanie

jakiejkolwiek nawierzchni, tak,

żeby nie było kałuż i żeby na

krawężniku nie urwać sobie

tłumika czy zderzaka powinna

Opinia częściowo

uwzględniona

Zabezpieczamy teren przed

dzikim parkowaniem stawiając

bariery nie tylko z zieleni (drzewa

i żywopłoty), ale w postaci

stalowych barier i słupków, a

teren przy uliczce dojazdowej w

pasie między śmietnikami
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sprawić, że wszyscy przestaną

wjeżdżać byle głębiej, bo inaczej

nie da się wysiąść z auta suchą

nogą.

zostanie wyrównany i

utwardzony.

41 Miejsca parkingowe powinny

zostać wykonane z ekokraty, z

zielenią i krzewami wzdłuż

chodnika.

Opinia uwzględniona

Koncepcja i projekt właśnie takie

rozwiązania uwzględnia.

42 Należy zachować liczbę miejsc

parkingowych w pobliżu

podwórek.

Opinia uwzględniona

Nowy parking w rejonie

budynków nie jest likwidowany

(zabezpieczamy teren przed

dzikim parkowaniem stawiając

bariery nie tylko z zieleni (drzewa

i żywopłoty), ale w postaci

stalowych barier i słupków, a

teren przy uliczce dojazdowej w

pasie pomiędzy śmietnikami

zostanie wyrównany i

utwardzony), przy uliczce teren

będzie gruntownie

remontowany, lecz przy okazji

musimy uniemożliwić

parkowania na terenach

zielonych i pod oknami

budynków. I jest to zgodne z

intencją prawie wszystkich
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mieszkanek i mieszkańców

biorących udział w konsultacjach.

W interesie zainteresowanych

mieszkanek i mieszkańców, jest

usunięcie porzuconych wraków

samochodów w tymmiejscu.

43 Warto zamontować słupki, żeby

uniemożliwić zastawianie

chodnika przy drodze

wewnętrznej, co niestety często

się zdarza.

Opinia uwzględniona

44 Rekomendowane jest

osłupkowanie przestrzeni przy

śmietnikach w pobliżu klatki

przy ul. Braniborskiej 47, w celu

uniemożliwienia nielegalnego

parkowania.

Opinia uwzględniona

Zabezpieczamy teren przed

dzikim parkowaniem stawiając

bariery nie tylko z zieleni (drzewa

i żywopłoty), ale w postaci

stalowych barier i słupków, a

teren przy uliczce dojazdowej w

pasie pomiędzy śmietnikami

zostanie wyrównany i

utwardzony.

45 Proponowane jest odtworzenie

chodnika pomiędzy hydrofornią

a śmietnikiem, będącego

przedłużeniem chodnika

biegnącego wzdłuż bloku

Wyjaśnienie

Wskazane miejsce i teren, należy

do Spółdzielni Mieszkaniowej

przy Legnickiej 30, która jest jego
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Braniborska 39–47. Wiele osób

dalej korzysta z tego przejścia w

kierunku poczty, które istniało

przez kilkadziesiąt lat, a kilka lat

temu zostało zlikwidowane i

obecnie stoją tam samochody.

gospodarzem i do niej należy się

zwrócić z taką prośbą.

46 Rekomendowane jest usunięcie

trzepaka z przestrzeni podwórka.

Opinia częściowo

uwzględniona

Trzepak można ustawić przy

osłonie, by jego użytkownicy

mogli nadal z niego korzystać.

47 Należy zrezygnować z likwidacji

murków od strony ul.

Braniborskiej. To zbędne koszta

związane z inwestycją w prace

rozbiórkowe i ziemne. Murki

optycznie odcinają podwórze od

chodnika i ulicy, dając poczucie

półpublicznej przestrzeni. Murki

już teraz służą i mogłyby służyć

dalej za przestrzeń do siedzenia,

należy jednak ułatwić

odpoczynek na nich poprzez

montaż desek lub w inny

sposób. Wystarczającymi

działaniami w tym obszarze

będą remonty chodników i

Opinia częściowo

uwzględniona

Żadne murki od strony ulicy

Braniborskiej nie są likwidowane

w projekcie, lecz nie przewiduje

się montowania na nich siedzisk.

Stopnie przy ciągu pieszym przy

budynkach z wejściami do bram

są w projekcie wymieniane na

pochylnie, gdyż w tej sprawie

były interwencje od osób

korzystających z wózków i z

niepełnosprawnością.

Natomiast w miejscu

zniszczonych

ziemno-betonowych stopni
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stopni lub wymiana ich na

pochylnie.

terenowych na mini pochylni

ziemnej zostaną nasadzone róże

okrywowe.

48 Kolejnymi zadaniami do

wykonania w przestrzeniach

międzyblokowych są remont

miejsc gromadzenia odpadów,

pozbycie się szczurów,

ograniczenie obecności

agresywnych osób zajmujących

ławki, odpowiedź na wyzwanie

małej liczby miejsc

parkingowych dedykowanych

mieszkańcom i mieszkankom.

Opinia częściowo

uwzględniona

Miejsca gromadzenia odpadów

są w gestii Zarządców, do których

należy utrzymanie śmietników i

ich otoczenia. W pierwszym

etapie powstał duży parking i

dodatkowe miejsca wzdłuż drogi

dojazdowej od ulicy

Braniborskiej.

Natomiast obecnie w drugim

etapie przewiduje się pozostałą

część w pasie pomiędzy

śmietnikami.

49 Ważniejsze od róż i urządzeń do

gimnastyki są bezpieczeństwo i

porządek, chodniki, miejsca

parkingowe, zapewnienie ciszy

nocnej i pozbycie się szczurów.

Wyjaśnienie

Jedno nie wyklucza drugiego.

Wszystko należy robić

równolegle. Mieszkańcy przy

wsparciu Rady Osiedla powinni

to zgłaszać odpowiednim

służbom do tego powołanym.
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50 Konieczny jest remont chodnika

przy ul. Dobrej.

Wyjaśnienie

Tylko główny ciąg pieszy

(równoległy) do ulicy Legnickiej z

dojściem do ulicy Dobrej przy

ścianie szczytowej budynku nr 15

będzie podlegał przebudowie i

jest to teren podlegający ZZK.

Chodnik przy ul. Dobrej w całości

jest pod Zarządem Dróg i

Utrzymania Miasta (ZDiUM) z

całą infrastrukturą podziemną,

do którego należy się w tej

sprawie zwrócić.

51 Rekomendowane jest

odwodnienie, wyremontowanie i

wyrównanie chodników oraz

uzupełnienie jam, w które

zapadają się płyty chodnikowe i

kostka.

Opinia uwzględniona

Taki jest podstawowy cel, by

wyremontowane nawierzchnie

odprowadzały wodę na zieleń, a

nie pod budynki.

52 Rekomendowane jest

zawieszenie budek lęgowych dla

ptaków, ponieważ na osiedlu

przybywa z roku na rok coraz

więcej ptaków (m.in. wróbli,

sikorek, rudzików, kopciuszków).

Opinia uwzględniona
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53 Rekomendowane jest

ustawienie kilku wysokich

karmników, aby uniknąć

zalegania jedzenia na

trawnikach.

Opinia nieuwzględniona

ZZK wykonał takie rozwiązania,

lecz się nie sprawdziły. Karmniki z

racji dawanego do nich pokarmu

przez mieszkanki i mieszkańców,

to najczęściej odpady po

posiłkach jak: kromki chleba,

ziemniaki, warzywa i inne.

Nierozdrobnione przyciągają

większe ptaki (gołębie, wrony,

gawrony), a te zrzucają pokarm

na ziemię i tam próbują jeszcze

je rozdrobnić, więc bałagan

pozostaje na ziemi wokół

karmników, do których dostęp

mają szczury.

54 Na podwórkach częściej

powinna pojawiać się straż

miejska.

Wyjaśnienie

Mieszkanki i Mieszkańcy przy

wsparciu Rady Osiedla powinni

to zgłaszać odpowiednim

służbom do tego powołanym.

55 Jak będzie wyglądać nowa

organizacja odbioru odpadów?

Należy uniknąć rozjeżdżania

zieleni przez śmieciarki i

niszczenia chodników oraz

Wyjaśnienie

Zniszczoną zieleń na rogu przy

śmietniku na wysokości budynku

Braniborska 49 – Legnicka 30 nie

zostanie w tymmiejscu
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zieleni podczas wyciągania

śmieci.

odtworzona. Miejsce to zostanie

wybrukowane.

56 Na podwórkach powinny znaleźć

się tablice informujące o

prawidłowym użytkowaniu

terenu.

Opinia uwzględniona

Z pewnością będzie instrukcja o

korzystaniu z urządzeń siłowni,

oraz tabliczki typu ”Sprzątaj po

swoim psie”.

57 Osobie opiekującej się

kwietnikiem przy klatce przy ul.

Braniborskiej 37 potrzebna jest

dodatkowa ziemia w workach.

Opinia uwzględniona

Projekt przewiduje wykonanie

wszelkich prac ogrodowych w

obrębie istniejącej zieleni, jak też

wykonanie nowych nasadzeń,

więc i w tym przypadku zostanie

uzupełniona zarówno ziemia,

mulcz oraz inne niezbędne prace.
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